
 

RÅD FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR 
VID STADSBYGGNADSNÄMNDEN OCH 
EXPLOATERINGSNÄMNDEN 

PROTOKOLL NR 4/2012 

 

 
 

 

 

www.stockholm.se 
 

 Tid Tisdagen den 10 april 2012 kl 13.30 – 16.30 
   

 Plats Gamla Biblioteket, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat  

 
 

 

 

 

 

Jan Lamby Anna Hansson 
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Ledamöter: 

 Jan Lamby (HSO/HRF), vice ordföranden  

Anna Hansson (HSO/R) 

Göran Gustafson(SRF) 

Lasse Persson (HSO/NHR) 

Amir Amirriazi (DHR) 

 

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Anita Setréus samt tjänsteman Per-Olof Svensson.                                                       

 
 
 

 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Anna Hansson att tillsammans med vice ordföranden Jan 

Lamby justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Rådet godkänner dagordningen. 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 3/2012 och lägger det till handlingarna. 
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 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Inkomna skrivelser/protokoll vilka läggs till handlingarna: 

Protokoll nr 2/2012 från Stockholms kommunstyrelses funktionshinderråd 

Protokoll nr 11/2011 från råd för funktionshinderfrågor vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholm stads parkering AB 

Protokoll nr 3/2012 från råd för funktionshinderfrågor vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholm stads parkering AB 

  

§ 5 

Inkomna remisser 
Inga remisser av intresse har inkommit till rådet. 

  

§ 6 

Exploateringsnämnden 
Utvärdering av mötet med presidiet 

Rådet konstaterar att det saknas konkret tidsplan och handlingsplan för 

hur nämnden tänker arbeta för att exploatera och bygga tillgängligt. Rådet 

kommer att aktivt bevaka att de löften som står i aktivitetsplan följs upp 

och utvärderas.  

 

 § 7 

Stadsbyggnadsnämnden 
Genomgång av frågor till presidiet den 19 april 

Rådet går igenom de frågor som rådet vill ställa till presidiet den 19 april. 

Sekreteraren och vice ordföranden sammanställer frågorna. 

 

 § 8 

Genomgång av utsända checklistor 
Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dem till 

handlingarna med följande synpunkter 

 Skärholmen 2:1, Vårbergs idrottsplats 

Rådet förutsätter att angöring och parkering kan ske inom 10 m från de 

allmänna entréerna. Rådet förutsätter också att bommen/ porten alltid är 

öppen vid aktiviteter. 

 

Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dem till 

handlingarna 

 Drakenberg 14, Södermalm 

 

 § 9 
Remiss från bygglovsavdelningen vid Sbk angående Jakob Större 13, 
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Västra Trädgårdsgatan 11 b i Norrmalm. 

Föredragande: Per-Olof Svensson                                                     

 

Remissen gäller ändrad användning av kontorsbyggnad till hotell, 

utökning av källare, yttre ändringar, inglasning av innergård. 

 

Rådet konstaterar att det går att angöra hotellet men inte parkera. Enligt 

handboken Stockholm - en stad för alla, trafikkontoret 2008, ska såväl 

angöring som parkering kunna ske inom 10 m från entréer. 

 

Rådet ser i det presenterade förslag på utrymning vid brand att det är 

omöjligt för funktionshindrade att ta sig i säkerhet. Rådet förutsätter att 

man i skede två har hittat lösningar så att hotellet uppfyller kraven i nya 

BBR. 

 

Rådet anser att alla publika delar ska vara tillgängliga. 

 

Rådet förutsätter även att innergården är tillgänglig för alla typer av 

funktionshindrade. 

 

Rådet påpekar att glasade ytor ska vara tydligt markerade i ögonhöjd så 

att synskadade uppfattar dem. Dessutom ska man vara uppmärksam på att 

glasade ytor inte placeras på ett sådant sätt att de medför risk för 

bländning. 

 

Rådet anser också att akustisk expertis ska se över hotellets publika del. 

Rådet vet av egen erfarenhet att glasade utrymmen mot fasad ger 

oacceptabel hög ljudnivå. 

 

Rådet konstaterar att det är många punkter som ännu inte är lösta. Därför 

känner rådet stor tveksamhet till projektet. Rådet önskar därför att få vara 

med i skede två, bygganmälan. 

 

Rådet tackar för informationen 

      

 Paus 

 § 10 

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Riddaren 5,6 och 18 i stadsdelen Östermalm, Dp-2009-

23075-54 

Föredragande: Susanna Stenfeldt                                                     

Svar senast 2012-05-04   
Handläggaren kunde inte närvara vid mötet. Rådet önskar en föredragning 



  Råd för funktionshinderfrågor 2012-04-10 (4) 

antingen den 19 april eller den 8 maj. Sekreteraren bokar in handläggaren. 

                          

 § 11 

 Bevakningslista 
Se sidan 5 och 6 

  

§ 12 

Rapporter 
Inga rapporter har kommit till kontoren sedan rådets senaste möte. 

 § 13 

Övriga frågor 

 Sakkunnigmöte planeras in till hösten 2012. En arbetsgrupp bör 

arbeta fram ett förslag på upplägg. 

 Kommunal författningssamling 2012:2 delades ut. 

 Rådet godkände minnesanteckningar från avfallsmötet den 1 mars. 

  

 

Vid protokollet 

 

Anita Setréus 
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B E V A K N I N G S L I S T A  

 
 Ärenden som ska tas i rådet Ansvarig Ska vara klart 

 

1. Planera för sakkunnigmöte   Rådet  Hösten 2012 

 

2. Följa den nya 

byggnadsordningen/Arkitektur 

Stockholm. 

 

Sekretariatet  Tas upp med 

presidiet 19 

april 

 

3. Information om stadsmiljörådets syfte 

och uppgifter. 

Rådet, 

sekretariatet 

Våren 2012 

 

 

     

  

 

Utvärdering checklistan ska göras till 

hösten 2012 

Rådet  

Sekretariatet 

 Hösten 2012 

 

5. 

 

Rådet önskar föredragning kring så 

kallad passivhusstandard i relation till 

mögel- och astmaproblematik. 

 

 

Sekretariatet 

Ann-Katrin  

Kaplan 

 

Våren 2012 

6. Kontorens samarbete när det gäller 

enkelt avhjälpta hinder (Tk, Sbk, ) 

 

 

Sekretariatet 

 Tas upp med 

presidiet 19 

april 
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 7. Ljudmiljöer i publika lokaler.    

 

  Vice 

ordföranden 

återkommer till 

hösten 

 Projekt för FR-referensgrupp:   

1. Söderstaden Arne 

Fredlund 

 

  

     

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Frågor till presidium/nämnd 

 

   

 

 

    

1. Etagelägenheter och småhus i två plan, 

förberedelse för hiss 

 

SBN 

EXPLN 

Tas upp med 

presidiet 19 

april 

5. Avfallshanteringen är en olöst fråga för 

rådet. Rådet önskar att nämnden och 

dess handläggare och staden aktivt 

verkar för bra lösningar för personer 

med funktionsnedsättning 

SBN 

 

 

 

 

 

Rådet 

återkommer till 

hösten med 

uppföljning av 

vårens möte 

6. Rådet undrar även hur 

Exploateringsnämnden behandlar 

ärenden där man inte uppfyller de krav 

som staden ställer utöver BBRs och hur 

ofta det förekommer att avsteg begärs  

och hur ofta en begäran tillgodoses och 

av vilka anledningar. 

 

EXPLN Finns i 

aktivitetsplanen 

och följs upp i 

T1 och T2 samt 

VB 
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